
 

Referat af Bestyrelsesmøde for Ikast-Brande Gymnasium 

Sted: Bøgildvej 6, 7430 Ikast i lokale 215.  

 

Tid:  Tirs. d. 20. sept. 2022 kl. 15.15  

 
Annette Jensen deltager i mødet og gennemgår punkterne vedr. skolens økonomi. Ulrik Antonsen deltager i 

mødet som referent. 

Velkommen til nyt elevrådsmedlem til bestyrelsen Lukas Engelbrecht Jørgensen 

 
Afbud fra Svend Thorhauge 

Lotte Stoltenborg ankommer lidt senere. 

 
Pkt. 1. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt. 
 
Pkt. 2. Godkendelse af referat fra sidste møde. 
Godkendt 

 

Pkt. 3. Siden sidst (Orienteringspunkt) 
• Opstart (-og optag) 

o Fin opstart og god afvikling af eksamen før sommerferien. Lidt flere nye elever end 

forventet, dog lidt højere frafald på fortsætterårgange.  

• Eksamensresultater sommereksamen 2022 

o Tilbage til niveauet før corona med 7,5 på STX, 5,8 på HF og 32 point på IB. 

Landsgennemsnit er ikke kommet endnu. Bemærk derudover en enkelt elev på IB med et 

resultat på 45 point, hvilket er helt exceptionelt.  

• Ansættelse af ny kollegieansvarlig medarbejder  

o Behov for mere opsyn og hjælp til administration af boligerne. Lone Juul ansat på 50% 

• Akustik status 

o Der er sket en forbedring i forsøgslokalet, som forventes at være tilstrækkelig. Afventer 

tilbud på samlet entreprise,  

• Ny 5 års vedligeholdelsesplan 

o Rådgivende ingeniør Finn Balle har lavet et forslag, som skal prioriteres og som kommer 

med i budgettet i december.  

• Energitilpasninger 

o Der er skruet ned til 19 grader og ventilation samt lys er slukket, hvor det kan lade sig gøre 

• Queen Machine til jubilæum (beslutningspunkt og opfølgning fra sidste møde) 

o Det bekræftes, at der kan skaffes 100.000kr i sponsorater og derfor er der givet grønt lys til 

,at skolen går videre med planlægningen af Queen Machine.  



 
o Ideer til den resterende del af fejringen blev drøftet og videregives til skolens 

jubilæumsudvalg. Der er opmærksomhed på, at jubilæet ikke bliver en for stor belastning af 

skolens organisation. 

o Det besluttes, at der ekstraordinært afsættes i alt kr. 200.000 i skolens budget til den 

samlede fejring med en opmærksomhed på, at det ikke forventes dækket i skolens 

driftsbudget. 

Pkt. 4. Præsentation af skoleårets skoleindsatsområder. Bilag 
• Indsatsområder på de enkelte uddannelser blev præsenteret og derefter skoleindsatserne, som er: 

o Tilstedevær 

 Affødt af corona, men også input fra forårets ETU-opfølgning. 

o Nyt studie- og ordensreglement 

 Er videreudviklet siden 2005 og trænger til en forsimpling med tydelige 

forventninger. 

o Fysiske rammer og Bæredygtighedsstrategi 

 Vedligeholdelsesplan, affaldssortering og energibevidsthed. 

Pkt. 5. Nyt fra elevrådet                  
Elevrådet har haft to møder, hvoraf det første var et konstituerende møde med valg af formand, 

næstformænd samt plads i skolens bestyrelse. Andreas blev formand og Lukas derudover valgt til skolens 

bestyrelse. Til andet møde er elevrådets vedtægter blevet drøftet. 

 

Elevrådet har i år Jesper Hvam, som også er studievejleder, tilknyttet. 

Elevrådets formandskab skal på elevrådsledelseskursus og tre elever deltager i visionsdag omkring Campus 

Bøgildvej arrangeret af Ikast-Brande kommune.  

 

Pkt. 6. Budgetopfølgning sept. 2022. Bilag 
 
Som nævnt er der optaget flere nye elever end forventet, men frafaldet på fortsætterårgangene har til 

gengæld været større. Derfor et fald i indtægter. 

Derudover en række ændringer på udgiftssiden siden sidst, hvor den største er udskydelse af 

computerindkøb. 

Samlet set forventes et resultat for 2022 på 675.000kr, hvilket er 110.000kr lavere end ved sidste møde. 

 

For 2023 er en række usikkerheder bl.a. pga. et finanslovsforslag med besparelser på cirka 500.000kr for 

IBG. 

Derudover ventes der stadig på en taksameterreform. 

 
Pkt. 7. Årshjul, kommende bestyrelsesmøder samt godkendelse af forretningsorden for bestyrelsen. 
Bilag. 
Kort drøftelse af bestyrelsens rolle ift. ledelsessammensætning. Forretningsordenen godkendes og 

drøftelsen tages op til september næste år. 

 
Drøftelse af datoer til kommende bestyrelsesmøder. Følgende blev besluttet og der indkaldes i Outlook: 



 
 

Onsdag d. 14. dec. 2022  

Torsdag d. 23. marts 2023 

Mandag d. 12. juni 2023 

Torsdag d. 28. sept. 2023 

 
Pkt. 8. Evt. 
 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Marianne Dose Hvid    Bernhard Bo Jensen 

Rektor                                                                             Formand 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


